
Protokół nr 51/23 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Gorzyce  

w dniu 27.03.2023 r. 

 

Data posiedzenia: 27.03.2023 r. 

Miejsce posiedzenia: Gminne Centrum Kultury w Gorzycach 

Obecni: wg załączonej listy obecności (załącznik nr 1 a-b) 

Stwierdzenie prawomocności: wymagane quorum. 

 

Projekt porządku obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gorzyce na lata 2023-2030. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

Gminy Gorzyce na 2023 rok. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przekazania w 2023 roku 

środków finansowych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Państwowej 

Straży Pożarnej w Katowicach, z przeznaczeniem na dofinansowanie 

zakupu sprzętu i wyposażenia do prowadzenia działań ratowniczych dla 

Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wodzisławiu Śląskim. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zawarcia porozumienia 

międzygminnego z Miastem Racibórz na realizację zadań w zakresie opieki 

nad bezdomnymi zwierzętami. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia w 2023 roku 

pomocy finansowej Miastu Racibórz na realizację zadań z zakresu opieki 

nad bezdomnymi zwierzętami. 

 



9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia "Programu opieki 

nad zwierzętami  bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Gorzyce". 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach 

chronionych dla mieszkańców Gminy Gorzyce. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie poparcia apelu Rady Gminy 

Mszana o zniesienie kryterium dochodowego przy przyznawaniu dodatku 

gazowego na podstawie art. 18 ust. 2 ustawy z dnia 15 grudnia 2022 r. o 

szczególnej ochronie niektórych odbiorców paliw gazowych w 2023 r. w 

związku z sytuacją na rynku gazu. 

12. Wnioski i zapytania. 

13. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 1 

W dniu 27.03.2023 r. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja 

otworzył wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Gorzyce. Powitał 

wszystkich obecnych, m.in.: Z-cę Wójta Daniela Kurasza, Skarbnik Gminy 

Renatę Seman, Sekretarz Gminy Marię Władarz, radnych, sołtysów oraz 

pracowników Urzędu Gminy Gorzyce.  

Poinformował, że radny Eugeniusz Katryniok zawnioskował o możliwość 

zdalnego uczestnictwa w posiedzeniu. 

Wniosek został przyjęty przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji oraz 

Komisję Rewizyjna, większością głosów „za”. 

 

Ad 2 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przedstawił porządek 

posiedzenia. 

Poinformował, że do Przewodniczącego Rady Gminy wpłynął wniosek o 

zmianę porządku obrad poprzez dodanie dwóch punktów, tj.: 



1) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zawarcia porozumienia 

międzygminnego z Miastem Racibórz na realizację zadań w zakresie 

opieki nad bezdomnymi zwierzętami, 

2) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia w 2023 roku 

pomocy finansowej Miastu Racibórz na realizację zadań z zakresu 

opieki nad bezdomnymi zwierzętami. 

W głosowaniu jawnym porządek obrad z uwzględnieniem 

proponowanych zmian przyjęty został jednogłośnie. 

 

Ad 3 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja poinformował, iż 

wyłożony został protokół z ostatniego wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

Gminy Gorzyce, do którego można zgłaszać uwagi i poprawki do końca 

dzisiejszego posiedzenia. W przypadku zgłoszenia uwag zostaną one 

rozpatrzone, w przypadku ich braku protokół przyjęty zostanie w 

proponowanym brzmieniu. 

 

Ad 4 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos 

Skarbnik Gminy Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do 

projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Gorzyce na lata 2023-2030 (zał. nr 2) 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- radna Teresa Władarz zauważyła, że do Wieloletniej Prognozy Finansowej 

wprowadza się nowe zadanie pn. „Opłata przyłączeniowa do sieci 

energetycznej budynku Ośrodka Kultury w Olzie”. Poprosiła o wyjaśnienie 

tego tematu. 

- Pani Skarbnik Renata Seman odpowiedziała, że chodzi o zakup i montaż 

instalacji fotowoltaicznej w budynku OK Olza. 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rodziny  za      7 przeciw .......... wstrzymał ......... 

Komisja oświaty  za      6 przeciw…….... wstrzymał ………… 



Komisja Rewizyjna  za      5 przeciw .......... wstrzymał ……….. 

Komisja Budżetu  za      6  przeciw ..........  wstrzymał ………… 

Komisja Skarg  za      4 przeciw ……… wstrzymał …………. 

 

Ad 5 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos 

Skarbnik Gminy Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Gorzyce 

na 2023 rok (zał. Nr 3) 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- radny Piotr Zimny poprosił o kwestii dotyczącej zwiększenia planu 

wydatków o kwotę 98.587,44 zł z przeznaczeniem na opłatę 

abonamentową za hydranty. 

- Pani Skarbnik Renata Seman odpowiedziała, że jest to opłata za kolejne 

miesiące tj. od kwietnia do grudnia br. 

Oplata za poprzednie dwa miesiące została wprowadzona do budżetu na 

poprzedniej sesji i środki zostały przekazane. W międzyczasie ustalano czy 

wszystkie hydranty będą objęte opłatą abonamentową. 

-  radny Stanisław Zbroja zauważył że po otwarciu ofert zaszła 

konieczność zwiększenia planu wydatków w dziale 600 – Transport i 

łączność o kwotę 850 000 zł na zadanie pn. „Odwodnienie wraz z 

odtworzeniem nawierzchni asfaltowej ul. Zwycięstwa w Turzy Śl.”. 

Pytanie, czy nas na to stać i skąd weźmiemy środki – powiedział radny. 

- Pani Skarbnik Renata Seman odpowiedziała, że kwota ta pochodzi z 

wolnych środków niewykorzystanych w ubiegłym roku. 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rodziny za      7  przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja oświaty za      6  przeciw…….... wstrzymał ……… 

Komisja Rewizyjna za      5  przeciw .......... wstrzymał …….. 

Komisja Budżetu za      5  przeciw ..........  wstrzymał    1 

Komisja Skarg za      2   przeciw 1 wstrzymał    1 

 

 



Ad 6 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Skarbnik 

Gminy Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie przekazania w 2023 roku środków finansowych na Wojewódzki 

Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej w Katowicach, z 

przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu sprzętu i wyposażenia do 

prowadzenia działań ratowniczych dla Komendy Powiatowej Państwowej 

Straży Pożarnej w Wodzisławiu Śląskim (zał. Nr …) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do 

wydania opinii. 

Komisja Rodziny za      7 przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja oświaty za      6 przeciw…….... wstrzymał ……… 

Komisja Rewizyjna za      5 przeciw .......... wstrzymał …….. 

Komisja Budżetu za      6  przeciw ..........  wstrzymał …….. 

Komisja Skarg za      3 przeciw    1  wstrzymał ........... 

 

Ad 7 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Kierownik 

Referatu Gospodarki Komunalnej Izoldzie Gajowskiej, która przedstawiła 

uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie zawarcia porozumienia 

międzygminnego z Miastem Racibórz na realizację zadań w zakresie opieki 

nad bezdomnymi zwierzętami (zał. Nr …) 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- radna Teresa Władarz zapytała na jakiej podstawie została wyliczona 

kwota dotacji do tego zadania. 

- Pani Kierownik Izolda Gajowska odpowiedziała, że dotacja została 

wyliczona na podstawie kosztów związanych z funkcjonowaniem 

schroniska, ilości psów i kotów przebywających w schronisku oraz ilością 

gmin zainteresowanych współpracą. Dodała, że koszty nie są zawyżone 

gdyż za poprzedni rok gmina poniosła wydatek związany z tym zadaniem 

w wysokości ponad 91 000 zł. Niestety nie ma zbyt dużego wyboru jeśli 

chodzi o schroniska ponieważ brakuje zainteresowania z ich strony 

przyjmowaniem bezdomnych zwierząt z gmin ościennych. Czyniliśmy 



starania w nawiązaniu współpracy ze schroniskiem w Jastrzębiu oraz 

Rybniku jednak bezskutecznie – dodała. 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rodziny za      7  przeciw .......... wstrzymał ..........  

Komisja oświaty za      6  przeciw……...... wstrzymał …………. 

Komisja Rewizyjna za      5  przeciw .......... wstrzymał …………. 

Komisja Budżetu za      6   przeciw ..........  wstrzymał …………. 

Komisja Skarg za      3  przeciw ………… wstrzymał    1 

 

Ad 8 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Skarbnik 

Gminy Renacie Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie udzielenia w 2023 roku pomocy finansowej Miastu Racibórz na realizację 

zadań z zakresu opieki nad bezdomnymi zwierzętami. 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania 

opinii. 

Komisja Rodziny za      7  przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja oświaty za      6  przeciw…….... wstrzymał ………….. 

Komisja Rewizyjna za      5  przeciw .......... wstrzymał ………….. 

Komisja Budżetu za      6   przeciw ..........  wstrzymał ………….. 

Komisja Skarg za      3  przeciw ……… wstrzymał     1 

 

Ad 9 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Kierownik 

Referatu Gospodarki Komunalnej Izoldzie Gajowskiej, która przedstawiła 

uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Gorzyce w 2023 roku” (zal. Nr …) 

W otwartej dyskusji głos zabrali: 

- radny Piotr Zimny zapytał czy gmina będzie otrzymywać sprawozdania ze 

schroniska na temat ilości zwierząt przebywających w schronisku oraz kosztów 

ich utrzymywania. 

- Pani Izolda Gajowska odpowiedziała, że każde wyłapane zwierzę zanim zostanie 

skierowane do schroniska, trafia do gabinetu weterynaryjnego. Dla każdego z 



tych zwierząt zostaje założona odrębna kartoteka, która zawiera wszelkie 

niezbędne informacje na temat wszelkich zabiegów, jakim zwierzęta te są 

poddawane oraz  informacje jak długo zwierzę przebywa w schronisku i kiedy 

ewentualnie trafiło do adopcji. 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii. 

Komisja Rodziny  za      7 przeciw .......... wstrzymał ...........  

Komisja oświaty  za      6 przeciw…….... wstrzymał ……… 

Komisja Rewizyjna  za      5 przeciw .......... wstrzymał …….. 

Komisja Budżetu  za      6  przeciw ..........  wstrzymał …….. 

Komisja Skarg  za      3 przeciw ……… wstrzymał    1 

 

Ad 10 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos Z-cy 

Kierownika Joannie Łąckiej, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały 

w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 

wsparcia i mieszkaniach chronionych dla mieszkańców Gminy Gorzyce (zał. Nr …) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania 

opinii. 

Komisja Rodziny  za      7 przeciw .......... wstrzymał ......... 

Komisja oświaty  za      6 przeciw…….... wstrzymał ………… 

Komisja Rewizyjna  za      5 przeciw .......... wstrzymał ……….. 

Komisja Budżetu  za      6  przeciw ..........  wstrzymał ………… 

Komisja Skarg  za      4 przeciw ……… wstrzymał …………. 

 

Ad 11. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Zbroja przekazał głos 

Przewodniczącemu Rady Gminy Gorzyce Piotrowi Wawrzycznemu, który 

przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie poparcia apelu Rady 

Gminy Mszana o zniesienie kryterium dochodowego przy przyznawaniu dodatku 

gazowego na podstawie art. 18 ust. 2 ustawy z dnia 15 grudnia 2022 roku o 

szczególnej ochronie niektórych odbiorców paliw gazowych w 2023 roku w 

związku z sytuacją na rynku gazu (zał. Nr …) 

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania 

opinii. 

 



Komisja Rodziny  za      7 przeciw .......... wstrzymał ......... 

Komisja oświaty  za      6 przeciw…….... wstrzymał ………… 

Komisja Rewizyjna  za      5 przeciw .......... wstrzymał ……….. 

Komisja Budżetu  za      6  przeciw ..........  wstrzymał ………… 

Komisja Skarg  za      4 przeciw ……… wstrzymał …………. 

 

Ad 12 

Wnioski i zapytania. 

Przewodniczący Rady Piotr Wawrzyczny poinformował, że do Jego osoby oraz do 

Komisji Oświaty, Kultury i Sportu wpłynęła skarga na nieprawidłowości związane 

z funkcjonowaniem Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Gorzyczkach. Skarga jest 

wprawdzie anonimowa jednak ze względu na to, że w treści padają konkretne 

zarzuty dotyczące zaniechań i zaniedbań, jakie mają tam miejsce, nie należałoby 

pozostawiać tej sprawy bez rozpatrzenia. Przewodniczący Rady Piotr Wawrzyczny 

zaproponował przekazanie skargi do Komisji Rewizyjnej, celem przeprowadzenia 

kontroli w placówce. 

Podczas dyskusji radni byli zgodni co do tego, że sygnały zawarte w skardze są 

bardzo niepokojące i nie należy ich bagatelizować.  

W głosowaniu jawnym większością głosów „za” radni zdecydowali o przekazaniu 

skargi do Komisji Rewizyjnej celem przeprowadzenia kontroli w Zespole Szkolno-

Przedszkolnym w Gorzyczkach, w zakresie objętym skargą. 

 

- radna Dominika Styrnol odniosła się do pisma mieszkańca Czyżowic, które 

wpłynęło do Rady Gminy w dniu 13.03.2023 r. w sprawie zalewania 

nieruchomości wskutek niewłaściwego odwodnienia terenu. Powiedziała, że jest 

to problem, który trwa od wielu lat. Sprawa trafiła również to Starostwa 

Powiatowego w Wodzisławiu Śląskim, dlatego też miała okazję przyjrzeć się 

problemowi bliżej. Jak widać na załączonych do pisma fotografiach sytuacja jest 

bardzo poważna i jeżeli naruszenie stosunków wodno-prawnych leży po stronie 

gminy, to należałoby jednak dołożyć starań, by te nieprawidłowości usunąć.  

- do powyższej wypowiedzi odniósł się z-ca Wójta Daniel Kurasz wyjaśniając, że 

wielokrotnie podejmowano tam działania, by pomóc właścicielom posesji w 

rozwiązaniu problemu, angażując przy tym m.in. straż gminną i brygadę 

komunalną. Posesja o której mowa, leży w najniższym punkcie tej okolicy, stąd 

też problem z zalewaniem. Obecnie sprawa jest prowadzona w referacie rolnictwa 



i gospodarki gruntami oraz referacie gospodarki komunalnej, gdzie szczegółowo 

zostanie sprawdzone, w czym tkwi problem i po czyjej stronie leży 

odpowiedzialność jego naprawy.  

 

- radna Beata Młynarczyk odniosła się do opinii Związków Nauczycielstwa 

Polskiego dotyczącej Regulaminu wynagradzania nauczycieli. Jak wynika z jej 

treści związek nie akceptuje przedstawionej propozycji zmian do niniejszego 

regulaminu. Czy w tej sytuacji z obrocie pozostanie dotychczas obowiązujący 

regulamin, czy będziemy nadal pracować nad jego zmianą – zapytała radna. 

- Z-ca Wójta Daniel Kurasz powiedział, że kwestia zmiany Regulaminu 

wynagradzania nauczycieli nie została rozstrzygnięta ze względu na brak 

uzgodnienia projektu uchwały ze Związkiem Nauczycielstwa Polskiego. Dopóki 

nie uda się wypracować kompromisu pomiędzy ZNP, dyrektorami szkół, 

nauczycielami oraz organem prowadzącym, ważność utrzymuje ten regulamin, 

który obowiązywał dotychczas. 

 

- radna Dominika Styrnol zapytała czy w związku z rozstrzygnięciem nadzorczym 

Wojewody Śląskiego w sprawie uchwały nr XLIX/463/23 w sprawie określenia 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, zachodzi konieczność podjęcia nowej 

uchwały w tej sprawie. 

- Pani Kierownik Izolda Gajowska odpowiedziała, że nie ma takiej potrzeby 

ponieważ uchwała została zakwestionowana tylko w niewielkiej części i może 

funkcjonować w obecnej formie. 

 

Ad 13 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Stanisław Zbroja zamknął obrady wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy 

Gorzyce w dniu 27.03.2023 r.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Stanisław Zbroja 

Protokolant 

Monika Radzik 


